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Marjolein Moorman is een PvdA-wethouder in Amsterdam.  De wethouder die zich hard 
maakt tegen klassenongelijkheid, vooral in het basisonderwijs. Ik mag haar. Zij zegt onder 
andere:
Ik geloof dat we samen via de politiek dingen ten goede kunnen veranderen.  
Zij houdt een pleidooi voor een kansrijk leven (voor iedereen) en dat doe ik ook. Zij in 
Amsterdam en ik in Staphorst. In Amsterdam is klassenongelijk, in Staphorst ook. 
De laatste berichten over werkende vrouwen in Staphorst zijn natuurlijk mooi, maar zolang 
meisjes nog lager uitstromen dan het schooladvies op de basisschool in Staphorst is er 
werk te doen. 
Kan iedereen in Staphorst meedoen en heeft iedereen de kans zich te ontplooien. Dat is 
ons belang.

Ik loop enkele programma’s langs

Algemeen bestuur en organisatie 

Om het een beetje spannend te houden kom ik aan het eind van mijn betoog terug op de 
strategische en pragmatische samenwerking van de gemeente Staphorst.

( eventueel: De PvdA was benieuwd naar de reactie van de andere fracties op de laatste 
OZB stijging van 10 %. Die heb ik nu wel of niet gehoord.. )

Verkeer en vervoer 
 
Soms lopen processen niet volgens plan. Het is helaas een feit dat er nog geen 
raadsagenda ligt. In het coalitieakkoord werden al een paar mogelijke onderwerpen voor 
deze raadsagenda genoemd, waaronder een fietspadenplan. Maar dit betekent nu dat de 
fietspaden in het algemeen, en een mogelijk fietspad langs de Lankhorsterweg in het 
bijzonder, onbenoemd blijven in deze begroting. Dat is erg.  Tijdens de verkiezingen lieten 
alle partijen zich maar al te graag zien aan de Lankhorsterweg. 

Er is nu maar 1 oplossing, de fietspaden moeten nu als de wiedeweerga terug naar het 
college. Nu doorpakken.

De A-28 en haar op- en afritten zijn niet van Staphorst, maar van Rijkswaterstaat. 
Staphorst ondervindt wel de lasten van deze op- en afritten midden in het dorp. De PvdA 
vindt dat het aanjaagteam van Staphorst zich dienstbaar moet opstellen. Samen met 
Rijkswaterstaat en de buurgemeentes van de A-28 komen tot het beste plan. Regio Zwolle 
is een mooie ingang. (Het oude bidbook kan misschien ook wel weer uit de kast)

Het college wil een krachtige lobby voor een treinstation in Staphorst. Vooral goed voor de 
economie. Goed openbaar vervoer is een basisvoorziening, een treinstation mag niet ten 
koste gaan van het andere openbaar vervoer.



Het programma verkeer en vervoer laat zien dat we moeten beseffen waar we wel of geen 
invloed op hebben, waar we aan het stuur zitten. Er zijn zaken waar wij als gemeente 
Staphorst nauwelijks of geen invloed of zeggenschap over hebben. Die boodschap moet 
ook helder zijn.

Economie en ondernemen

Een aantrekkelijk winkelhart gaat hand in hand met het opwaarderen van het marktplein. 
Wie is hier aan zet, de raad of het college? Het ene deel staat in het collegeprogramma, 
het andere zou een onderwerp voor de raadsagenda kunnen zijn. Maken we het nu niet 
ingewikkeld?

Een vitale agrarische sector klinkt mooi, maar over de landelijke ontwikkelingen in de 
agrarische sector is de gemeente geen baas. Dit is dan ook zo’n onderwerp wat ik bedoel 
met:  we moeten weten waar we wel aan het stuur zitten en waar niet. Onze agrariërs zijn 
niet gebaat met valse verwachtingen. Laat onverlet ook wij, de PvdA, pleiten voor de 
gebiedsgerichte aanpak in samenspraak met provincie en rijk. 

Onderwijs 
Één opmerking: De gemeente is verantwoordelijk voor genoeg openbaar onderwijs. 

Bibliotheek, blijvend zo belangrijk en zo goed! Koesteren dus!

Sport, cultuur, recreatie en toerisme

Het college gaat de recreatieparken revitaliseren. De raad wordt globaal meegenomen. Maar als de 
parkeigenaren niet meewerken, schiet het niet op.
Ons belang is helderheid voor alle mensen die op welke manier dan ook gebruik maken 
van de recreatieparken.  En al schijnt het sec niet onze taak te zijn, wij zetten nooit 
mensen op straat. We hebben woonzorgplicht. 

Het college wil gaan voldoen aan de landelijke minimale  FTE-normen  voor  
buurtsportcoaches. Me dunkt, dat is wel het minst. Vooral voor onze jongeren.

Het  speerpunt cultuur gaat alleen om het uitdragen van de Staphorster cultuur. Mogen 
wij, maar in ieder geval onze jongeren, alsjeblieft ook proeven aan andere culturen? Er is 
zoveel meer in de wereld en zo belangrijk om respect voor elkaar te houden. Leer elkaar 
kennen, onbekend maakt onbemind.

Sociaal domein.

Onlangs was het rekenkamerrapport over de jeugdzorg erg duidelijk. De preventieve kant  
is goed op orde. Geld is het probleem. 
De PvdA denkt dat uitbreiding van het jongerenwerk een kans is voor onze jongeren. 
De hamvraag blijft: Hebben we de vinger goed aan de pols en realiseren we ons dat niet 
alle jeugdproblematiek te voorkomen is door een goed preventief voorveld. 
 



De nieuwe Inburgeringswet is nu bijna een jaar van kracht. In Staphorst wonen nog maar 
4 mensen die onder de nieuwe wet vallen. Hoe kan dat. Er zijn toch veel meer 
statushouders in Staphorst komen wonen het afgelopen jaar?

Reestmond 
Onze sociale werkvoorziening.
Staphorst wil deze  gemeenschappelijke regeling wijzigen in een inkoop-model. Hier 
moet ik toch echt de waaromvraag stellen al gaat die misschien wroeten. Waarom moet 
het anders???
Is dit financieel gestuurd of op basis van een beleidsvisie?

Gezondheid en milieu

De PvdA is blij met de verruimingen van de eenmalig energietoeslag. Verruiming in het 
bedrag van €800 naar  € 1300 en verruiming in de doelgroep, 120% naar 130% van het 
bijstandsniveau. We moeten er alles aan doen om de mensen niet in de kou te laten 
zitten.  Een klein schouderklopje dus.
Maar er dreigt toch een ravijn, het koopkrachtravijn in 2024. In 2024 lopen veel 
steunmaatregelen af. Wat doet het college met deze reële dreiging? Op alle fronten lopen 
mensen, verenigingen en organisaties aan tegen gigantische prijsstijgingen. Dit moeten 
we onder ogen zien en we moeten er alles aan doen om te helpen het hoofd boven water 
te houden. Dat is onze morele plicht, op korte en op lange termijn.

Volkshuisvesting en ruimtelijke ordening

De PvdA maakt zich steeds grotere zorgen over de sociale woningbouw in Staphorst. Er 
lijkt een soort weerstand te bestaan tegen sociale huur. Mooie projecten komen stil te 
liggen of lopen grote vertraging op. Vechthorst wil volgens ons graag meewerken aan 
goede leefbare wijken en dorpen. Als gemeenteraad zouden wij dat van harte moeten 
ondersteunen. De huiver die de PvdA voelt bij sommige partijen voor sociale 
woningbouwprojecten heeft helemaal niks met ons duaal stelsel te maken. Dat is van een 
andere orde.

Overhead en financiën 

Ik kan me goed herinneren dat de organisatie moest afslanken, vorige jaar kon het nog 
met € 163.000 minder. Nu is het college blij met wat spek op de botten, dit jaar dus € 
320.000 meer. Ik zie een jo-jo effect, die al wat langer gaande is.  Maar neem van mij aan: 
een jo-jo effect is heel slecht voor een blijvend stabiel effect.  
Een reden voor de recente uitbreiding van de organisatie zijn al die extra en nieuwe 
ontwikkelingen.  Ja, ook ik had deze nare oorlog in Oekraïne niet voorzien, en 3 jaar 
geleden nog nooit van Corona gehoord. Maar waarom tikt dit in Staphorst zoveel harder 
aan dan in andere gemeentes. Regeert het college wel genoeg met een vooruitziende blik.
Houdt het college wel echt alle opties open om de organisatie in haar kracht te zetten. Wij 
vertrouwen er op dat de gemeente Staphorst er alles aan doet om een goede werkgever 
te zijn en te blijven.

Tenslotte 
Vorige week was ik met mijn moeder in Museum Staphorst voor de streekgerechten. Ik 
waag me niet aan stip, maar de “ proemnkreuze” was heerlijk. We kwamen in gesprek met 
onze monsterneemster van vroeger (toen een Staphorst meisje die bij ons, de Drentse 



boeren, de melk van onze koeien kwam controleren, monsters nemen dus). Toen is de 
kiem gelegd voor mijn respect voor andere levensovertuigingen. 

Het gaat om een vrij en kansrijk leven voor iedereen, ook in Staphorst!

Liesbert Lubberink
Oktober 2022


